

Referent\*in

Speaker



Weltkongress Gebäudegrün

World Green  
Infrastructure Congress  
WGIC 2023

[www.bugg-congress2023.com](http://www.bugg-congress2023.com)

## Kontaktdaten / Contact information

Richard Hassell  
WOHA  
Co-Founding Director  
29 HongKong Street  
Singapore 059668  
+65 6423 4555  
[pr@woha.net](mailto:pr@woha.net)  
[www.woha.net](http://www.woha.net)



*(English version below)*

### Kurzvita

Richard Hassell ist Mitbegründer und Direktor von WOHA. Er schloss 1989 sein Studium an der University of Western Australia ab und erhielt 2002 einen Master of Architecture von der RMIT University in Melbourne. Er hat an vielen Universitäten gelehrt und ist als außerordentlicher Professor an der University of Western Australia tätig. Außerdem ist er Inhaber des Seidler-Lehrstuhls für die Praxis der Architektur an der University of New South Wales in Sydney, Australien. Gegenwärtig ist er Vorsitzender des Ausschusses zur Überprüfung der Architektur der Landverkehrsbehörde von Singapur.

### Vortragstitel

*Formen folgen Systemen: Neue Sprachen der integrierten Natur*

### Kurzbeschreibung des Vortrags

WOHA-Mitbegründer Richard Hassell wird einen Einblick in den "Form Follows Systems Approach" des Büros geben, bei dem jedes Projekt als Teil eines größeren natürlichen, sozialen und wirtschaftlichen Systems betrachtet wird. Die Gebäude von WOHA werden als aktive und produktive Systeme entworfen, die in ihren sozialen, ökologischen, urbanen und infrastrukturellen Kontext integriert sind.

In diesem Vortrag erläutert Richard, warum diese Neuausrichtung der Form so wichtig ist, insbesondere im Hinblick auf ein neues Denken über die Beziehung zwischen Natur und Kultur und damit auch der Architektur. Dieses Umdenken hat in den Projekten von WOHA neue architektonische Ausdrucksformen hervorgebracht, die aus der Erforschung des Systemansatzes hervorgegangen sind.

---

### Short vita

Richard Hassell is the co-Founding Director of WOHA. He graduated from the University of Western Australia in 1989 and was awarded Master of Architecture from Melbourne's RMIT University in 2002. He has lectured at many universities and serves as an Adjunct Professor at the University of Western Australia. He is also appointed the Seidler Chair in the Practice of Architecture at the University of New South Wales in Sydney, Australia. He is currently serving as Chairman of the Singapore Land Transport Authority Architectural Design Review Panel.



Weltkongress Gebäudegrün

World Green  
Infrastructure Congress  
WGIC 2023

[www.bugg-congress2023.com](http://www.bugg-congress2023.com)

**Referent\*in**

**Speaker**

**Lecture title**

*Form Follows Systems: New Languages of Integrated Nature*

**Short description of the lecture**

WOHA co-Founding Director Richard Hassell will give an insight into the practice's "Form Follows Systems Approach", in which every project is viewed as part of a larger natural, social, and economic system. WOHA's buildings are designed as active and productive systems that are integrated into their social, ecological, urban and infrastructural context.

In this lecture, Richard shares why this reframing of form is so important, particularly with regards to new thinking around the relationship of nature to culture, and therefore to architecture. This re-thinking has generated new architectural expressions in WOHA's projects that have emerged as they explore the systems approach.